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Yttrande över Motion om masshantering SSAB 
2019/158

Bakgrund
Svenska Bostäder (nedan Bolaget) lämnar här synpunkter på motionen från 
Socialdemokraterna Emilia Bjuggren och Jan Valeskogs om masshantering.  
De föreslår att Kommunstyrelsen ska ta fram en stadsövergripande masshanteringsstrategi 
och att en samordnande funktion inrättas. Staden bör även ta initiativ till en regional 
samordning, både med andra kommuner och kommersiella aktörer. De föreslår vidare att 
trafiknämnden ska få i uppdrag att ändra stadens lokala trafikföreskrifter så att 
massgodstransporter upp till 15 meter tillåts inom staden. 

Svenska Bostäders synpunkter
Det är i dag dyrt med massupplag pga. den ytbrist som råder och det finns ett stort behov av 
mellanlagringsplatser inom staden. Svenska Bostäder tror att mellanlagringsplatser kan 
komma att fylla en viktig roll i att sänka koldioxidutsläppen från den byggande sektorn i 
staden. 

- En eventuell nackdel med mellanlagringsplatser är att det kan leda till en högre kostnad 
om det är en lång sträcka från mellanlagringsplatsen till projektet. 

- I dag har Exploateringskontoret ett krav på redovisning av massor som har ”återanvänts” 
i projekt. Begreppet är odefinierat och bör i sammanhanget förtydligas.

Angående trädgårdsjord
I de massor som härrör från trädgård -odlad yta- kan det så kallade ”mikrolivet” gå till spillo 
när man byter ut brukade jordar mot nya. Bolaget vill gärna behålla dessa jordar som man 
tex slipper att gödsla upp. Om sådana jordar skulle gå att återanvända i ett regionalt 
kretslopp krävs att en kvalitetssäkring sker, tex säkerställa att inga föroreningar förekommer 
och ge garantier på att den är till för odlingsbar mark. 
Angående marksten, såsom plattor och granit, är marknaden i dag tyvärr sådan att det är 
billigare att köpa nytt än att rengöra och återanvända.

Avtal i upphandling
Förslaget kräver att nya arbetssätt implementeras. De berörda områdena behöver i 
kommande upphandlingar ha en ny kravställning. 
Uppföljning och kontroll bör även ske på sikt av hur hanteringen fungerar i verkligheten.  
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